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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ KRAJSKÉ RADY JUNÁKA OLOMOUCKÉHO KRAJE 1/2016 
 

Místo a datum konání: Skautský dům Olomouc, pátek 22. ledna 2016 17:10 – 20:10 
Účastníci: br. Pavel Fornůsek - Stopař, Jaroslav Frič – Norek, br. Petr Macek – Blizzard, ses. Šárka Majerová - Teta Šárka, br. Martin 

Večeřa, br. Tomáš Vytásek, br. Antonín Výtiska – Vuřtík, br. Radek Dokoupil – Bimbo (od 18:00) 
(6-7 z 8 členů s hlasem rozhodným - KRJ byla usnášeníschopná) 

Omluveni: 
 
Hosté: 

br. Radek Loska - Jestřáb, br. Václav Stodůlka - Stody 
 
ses. Vladimíra Navrátilová – Vevy (do 19:30), br. Zdeněk Petržela - Mašinka (od 17:30 do 19:30) 

 
Příští řádné jednání KRJ – termín bude upřesněn po odsouhlasení – 17:00 (Skautský dům Olomouc). 
 

Organizační záležitosti 
Byly dohodnuty nejbližší termíny konání krajských rad a sněmu. 

 

 příští KRJ se uskuteční dne 15. 4. 2016 (po odsouhlasení), následující potom 24. 6. 2016. 

 další předpokládané termíny rad do konce roku jsou 9. 9. a 11. 11., oba ale budou ještě potvrzeny 

 termín řádného krajského sněmu je stanoven na 21. 1. 2017 
 

Předání KRJ a oddělení ZvOJ Domašov  
Byla podána krátká zpráva o dokončení předání agendy minulým vedením. 

 
Předání agendy KRJ a SC Domašov 
 
Ke dni 17. 1. 2016 bylo předáno kompletní účetnictví a vyřízeny pohledávky. Předávací protokoly jsou k dispozici k nahlédnutí u 
br. Blizzarda. Účetnictví (za roky 2002 - 2012) je uloženo v krajském archivu. 

 
Revizní zprávy 
 
Revizní zpráva znovu nebyla předložena (z důvodu neplánované nepřítomnosti br. Losky). Problém se odkládá k vyřešení na další 
krajskou radu. KRJ znovu vyzývá RK k předložení revizní zprávy. 
 
Ses. Vevy se dotázala, kdy bude předložena zpráva URK k předání Domašova. Br. Martin odpověděl, že byla projednána na radě 
na Olšanských Horách dne 5. 9. 2015 spolu s dalšími předloženými zprávami a informace o tom je součástí příslušného zápisu. 
 

Výchova, vzdělávání a akce 
Bylo schváleno udělení medailí sv. Jiří, podány informace z jednotlivých ORJ, KD, NJ a HKVS.  

 
Medaile sv. Jiří 
 
Byly předloženy návrhy na udělení medaile sv. Jiří těmto sestrám: 

 Karolína Soldánová – přijato bez výhrad, 

 Lenka Richterová – přijato bez výhrad, 

 Veronika Richterová – přijato bez výhrad. 
Dílčí připomínka br. Karla Berky prezentovaná br. Blizzardem byla vzata na vědomí. 
 
Usnesení č. 1: KRJ schvaluje předložené návrhy na udělení medailí sv. Jiří pro sestry Karolínu Soldánovou, Lenku Richterovou 
a Veroniku Richterovou. 
PRO: 6   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato 
 
Případné další návrhy na vyznamenání nemohou již být projednány na další KRJ (z důvodu termínu), je možné je tedy do 7. 2. zaslat 
písemně. Hlasování o nich případně proběhne elektronicky. 
 
Informace o činnosti a aktivitách v jednotlivých okresech 
 
ORJ Přerov (br. Vuřtík) 

 Krajské závody bude pořádat středisko Kojetín, první týden v červnu (3. - 5. 6.). Aktuálně se pracuje na rozpočtu, br. Stody 
s přípravou pomůže. Konkrétní výstup bude rozeslán elektronicky, jakmile bude dopracován ve finální podobě. Ke 
schválení bude předložen na příští (dubnové) krajské radě. 

 ORJ Přerov bude pořádat RK Citadela ve třech termínech (4. - 6. 3., 18. - 20. 3. a 1. - 3. 4.). Akci zastřešuje br. Radek Šonský 
ml. – Drobek, výchovný zpravodaj ORJ a vůdce kurzu. 
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ORJ Šumperk (br. Stopař) 

 ORJ byla od poslední KRJ jen jednou, byl na ní schválen rozpočet na r. 2016, zhodnocen rok 2015 a proběhlo školení členů 
revizních komisí. 

 Proběhl druhý víkend RK Šráky a první víkend vůdcovského víkendového kurzu ŠuMik. 
 
ORJ Prostějov (br. Tom) 

 Stále pokračují přípravy oslav, o kterých byla podána zpráva na minulé KRJ. Součástí bude skautský ples (v sobotu 26. 11. 
2016), skautská výstava v muzeu ve spolupráci se skautským institutem a celorepubliková literární soutěž pro skauty. 
Podrobnosti se zatím ladí. Budou i další menší akce pro veřejnost, připravuje se památeční výroční nášivka. 

 Zatím není možnost uspořádat rádcovský kurz, není k dispozici vhodný tým instruktorů, poptávka ze strany účastníků je 
však dostatečná. 

 
ORJ Olomouc (br. Blizzard – v zastoupení br. Stodyho) 

 Olomouc aktuálně řeší převod pozemků v Dolanech. Připravuje se SCOUTFEST (4. - 6. 3. 2016). Na podzim se bude konat 
RK Krok. Okresní sněm je plánován na začátek prosince (zatím nepotvrzeno konkrétní datum). 

 
HKVS (br. Bimbo – dodatečně na konci KRJ) 

 Kapitanát – proběhla Tortuga, v Prostějově bohužel zanikl oddíl Žraloci. V kraji tedy zůstaly už jen vodácké oddíly ve 
Vrbátkách. 

 
Zpráva o činnosti KD 
 
Br. Norek přednesl zprávu o fungování rad kmene dospělých (ale i samotných klubů) v rámci krajů. Informoval o zprávě o činnosti 
KD v kraji a v okrese. Tato zpráva bude prezentována i náčelnictvu KD (viz přílohu č. 1).  Byla přednesena informace o problémech 
KD v rámci ORJ Šumperk. Blíží se 4. mezinárodní Jamboree v Miletíně v Podkrkonoší, podporuje se financování asistenčních psů a 
dárcovství krve. V šumperském okrese jsou dva kluby kmene dospělých vytvořené z roverských kmenů. Byla prezentována výzva 
okresním předsedům jednotlivých okresů k podpoře aktivit jednotlivých klubů. Město Šumperk je kandidátem na uspořádání 
celostátního sněmu kmene dospělých. Krajský sněm KD proběhne 16. 4. 2016 v Olomouci. Bude na něm přítomen někdo z rady 
náčelnictva KD. 
 
Zpráva z proběhlého zasedání Náčelnictva Junáka 
 
Br. Blizzardem byly představeny nejdůležitější body z posledního jednání náčelnictva (zápis z NJ bude zaslán členům KRJ): 

 projednávaly se těžké otázky – výstupy – viz také zápis z jednání NJ, k problematice bude možné diskutovat i na Skautfestu 

 novinkou SkautISu je, že všechny vzdělávací akce je třeba nově registrovat přes něj 

 připravuje se nový řád VSJ, projednávaly se výstupy ÚLŠ 

 schválený Rozpočet na r. 2016 

 teze novely ŘVČČJ 
 
Na dalším jednání se bude řešit novela hospodářského řádu, strategie, technická novela řádu pro vzdělávání, nové logo (v dubnu 
by se mělo schvalovat na NJ), kvórum na valný sněm apod. 
 
Ostatní akce a aktivity 
 

 Pobočka SI v Olomouci – rozjíždí se, první akce bude 25. 1. – beseda s Ditou Palaščákovou nazvaná "Musíme tam všichni?". 
Byla zřízena facebooková prezentace vznikající pobočky SI. 

 Organizace uznaná státem pro práci s dětmi a mládeží – nový status získaný Junákem. Může se hodit v rámci zvýšení 
důvěryhodnosti organizace ve vztahu k veřejnosti. 

 
Hospodaření 
Smlouvy, podpora RK, dotační vyhláška, rozpočet. 

 
Proběhla diskuze k rozpočtovému zůstatku na konci roku 2015. Část krajské rady nesouhlasí se zvoleným řešením br. Blizzarda. 
Hosté upozorňují na nesprávnost postupu a nemožnost takového řešení.  
 
Br. Bimbo žádá o zaznamenání prohlášení: Krajský kapitán nesouhlasí se způsobem zaplacení pronájmu skautského domu a 
zároveň žádá KRJ, aby byla prověřena podjatost krajské revizní komise. 
 
Po skončení KRJ byla daná problematika řešena s hospodářským zpravodajem VRJ. Následně na základě dohody s vedoucími ORJ a 
předsedou RK byla dána do souladu s dotační vyhláškou.  
 

https://www.facebook.com/Skautsk%C3%BD-institut-v-Olomouci-1502252303435362/?fref=ts
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Procesní hlasování: Ukončení diskuse na téma využití zbylých prostředků v roce 2015 
PRO: 5   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 1  » Usnesení bylo přijato a diskuse byla ukončena 
 
Smlouva s účetní - návrh 
 
K projednání byl předložen návrh smlouvy o poskytování účetních služeb a vedení účetnictví se ses. Šárkou Majerovou. 
K předloženému návrhu nabyly vzneseny žádné věcné výhrady. Br. Blizzard doplnil, že dosud smlouva na účetní služby nebyla, 
bude uzavřena nově a je termínově nastavena tak, aby příští KRJ mohla účetní smlouva uzavřít dle svých představ.  
 
Usnesení č. 2: KRJ souhlasí s uzavřením smlouvy o poskytování účetních služeb a vedení účetnictví se ses. Šárkou Majerovou 
v předložené podobě.  
PRO: 6   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 1  » Usnesení bylo přijato 
 
Dodatečně byla vznesena připomínka, že ve smlouvě je dílčí formální pochybení ve vztahu k podvojnému účetnictví. 
 
Usnesení č. 3: KRJ souhlasí, že smlouva bude před podpisem upravena ve smyslu uvedení do souladu s podvojným účetnictvím. 
PRO: 6   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 1  » Usnesení bylo přijato 
 
Podpora rádcovských kurzů 
 
Zatím není k dispozici ústřední vyhláška s konkrétními celostátními pravidly pro podporu rádcovských kurzů. Podpora RK bude 
začleněna do krajské dotační vyhlášky a o přidělování konkrétním kurzům bude na základě této vyhlášky rozhodovat KRJ. 
Platí i nadále termín pro nahlášení konaných kurzů do konce února 2016 (viz úkol z minulé KRJ). 
 
Dotační vyhláška 2016 
 
Byly stručně představeny základní teze a konkrétní návrh paragrafového znění vyhlášky. K návrhu nebyly vzneseny žádné výhrady. 
Bylo konstatováno, že do příští KRJ bude vyhláška uvedena do souladu s celostátní vyhláškou (až bude tato k dispozici). 
 
Usnesení č. 4: KRJ souhlasí s předběžným návrhem dotační vyhlášky pro rok 2016 a s jejím předložením k hlasování na příští KRJ.   
PRO: 7   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato 
 
Rozpočet 2016 – návrh 
 
Proběhla krátká diskuse k předloženému návrhu rozpočtu. 
Br. Karel Berka prostřednictvím br. Blizzarda navrhuje navýšení položky materiál o 3 tis. Kč (v archivu docházejí krabice) oproti 
původnímu návrhu. Následovala krátká diskuse k jednotlivým položkám. Konstatováno, že cestovné členů KRJ je v návrhu poníženo 
podle skutečnosti r. 2015. Proběhla krátká diskuse k poměru vlastních zdrojů a dotace MŠMT v navrženém rozpočtu a byl 
předložen pozměňovací návrh ve smyslu jiného poměrného využití vlastních zdrojů. 
 
Usnesení č. 5: KRJ požaduje změnit poměr vlastních zdrojů v rámci návrhu rozpočtu oproti předloženému návrhu ve smyslu: 60% 
nákladů bude hrazeno z dotace od MŠMT. Úměrně tomu bude snížen podíl vlastních zdrojů tak, aby celkový předpoklad nákladů 
zůstal zachován. 
PRO: 4   PROTI: 3   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato 
 
Dále proběhlo orientační hlasování o nákladové straně navrhovaného rozpočtu KRJ, ve kterém všichni vyjádřili s návrhem 
předběžný souhlas. 
 
Br. Mašinka konstatuje, že rozpočet nepodporuje rozvoj kraje, a dále poukazuje na to, že rozpočet neobsahuje rezervu.  
Br. Bimbo dává podnět k tomu, aby byl v tomto roce připraven rozpočet na rok příští ještě před koncem roku 2016. 
 
Seminář Hospodaření nejen pro hospodáře 
 
Přednesena informace ohledně semináře pro hospodáře a vedení OJ, který proběhne 9. dubna 2016 od 9:30 do cca 16:00 na SD 
v Olomouci pod vedením br. Bořka Slunéčka – hospodářského zpravodaje Junáka. Seminář garantuje ses. Šárka. Přihlašování je 
možné zde: http://goo.gl/gp3y1F.   

http://goo.gl/gp3y1F
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Registrace 
Průběh registrací. 

 
Stručně bylo připomenuto téma probíhajících registrací. Důležité je pohlídat si termíny na střediscích. 
Pozor na výjimky z organizačního řádu udělované v rámci registrace a jejich příslušnost (která jednotka má co schvalovat). Je nutno 
se zaměřit na vzdělávání vedoucích, aby nebylo nutno řešit tyto výjimky, které jsou nejčastější (v té souvislosti vyzdvižena vysoká 
skautská vzdělanost činovníků v okrese Šumperk). 
 

Různé 
Další informace a body tematicky nezařazené. 

 

 br. Blizzard prosí okresy o zasílání zápisů z rad v souladu s předchozí dohodou. 

 byla zřízena datová schránka kraje, čeká se na přidělení ID z MV ČR 
 

Úkoly  

Poslední sekce zápisu shrnuje úkoly, které ze setkání vyplynuly.   
předsedové 
ORJ 

- do konce února shromáždit z okresů informaci o zájmu pořádat v roce 2016 rádcovské kurzy 
- zajistí zasílání zápisů z okresních rad 

předseda KRJ - připraví ve spolupráci se ses. Šárkou finální návrh rozpočtu ke schválení 
- připraví otevření hlubší diskuse na téma vzdělávání a výjimek z organizačního řádu 

místopředseda 
KRJ 

- pro schválení na příští KRJ připraví podle odsouhlasené pracovní verze finální návrh dotační vyhlášky pro 
r. 2016 (uvede návrh do souladu s celostátní vyhláškou) 

br. Vuřtík a br. 
Stody 

- do příští KRJ připraví kvalifikovaný odhad pro výši nákladů na uspořádání krajského kola ZVaS na základě 
podkladů z minulých let (ve spolupráci se ses. Šárkou)  

br. Bimbo - do příští KRJ připraví podklady pro diskusi o možnostech získání sponzorských darů do rozpočtů 
organizačních jednotek 

Přílohy 

Seznam příloh zápisu   

příloha č. 1 - zpráva o činnosti KD – br. Norek 

 
zapsal Martin Večeřa, schválil Petr Macek 


